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Dagsordenen omfatter punkterne fra nr. 116 til 125 inkl.
De respektive sager ligger til gennemsyn i udvalgsværelse II i weekenden.



f Jægerspris Kommune 
Teknik- og miljøudvalget

Side 2

Teknik- og miljøudvalgsmødet d. 23-11-2000

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
116 Opsætning af 30 meter høj Slim Line mobilantennemast på 

Orebjergvej HEJ 15065
117 Møder i Teknik- og Miljøudvalget i 2001 AMJ 15066
118 Badevand 2000 MM 13883
119 Affaldsplan år 2001 - 2012 RIE 12629
120 Udbud af indsamling af storskrald EM 14692
121 Udvidelse af varmeforsyningsområdet i Gerlev RIE 13153
122 Dispensation til udstykning af ny helårsparcel - matr.nr. 3n, 

Orebjergvej 3, Landerslev EM 15019
123 Indretning af restaurant i del af købmandsforretning i 

fritidsområde HEJ 14872
124 Ponyer på Høge vænget 5, Kulhuse MM 14970
125 Orienteringssager MM 13662
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Punkt 116

Møde TMUd. 23-11-2000

Journalnr. BM-02.00.01G01 Sagsid: 15065 Sagsbehandler: HEJ/TF Fmd. init.

Opsætning af 30 meter høj Slim Line mobilantennemast på Orebjergvej

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Mobilix A/S, Prags Boulevard 80, 2300 København S fremsender ansøgning om tilladelse til op
sætning af 30 m. høj “Slim Line” mobilantennemast på ovennævnte ejendom. Herudover ønskes 
opstillet 2 stk. NOKIA - udendørskabinet -højde 136 cm. bredde 77 cm. dybde 88 cm.

Ejendommen som ejes af Bent Rohde, Orebjergvej 5, 3630 Jægerspris, har meddelt accept til det 
ansøgte.

Mobilix A/S gør opmærksom på , at der er foretaget målinger fra Tele Danmarks antennemast ved 
Sogneskolen. Imidlertid har disse målinger vist, at denne masts placering er af en sådan beliggen
hed, at den ikke kan opfylde de tekniske specifikationer, som er nødvendig for Mobilix A/S 's  ne
tudbygning.

Herudovder har Kåre E. Bellmann, Mobilix A/S telefonisk oplyst, at muligheden for opsætning af 
antenner på eksisterende vindmølle på Dråby vej samt eksisterende mast i Nørhaven ligeledes er 
undersøgt og ikke fundet egnet.

Ejendommen er beliggende i landzone og kræver zonemyndighedens HURs godkendelse. 

Fællesforvaltningen den 13.11.2000

Da masten er placeret direkte ved “indgangen” til sommerhusområdet er Mobilix A/S indbudt til 
Teknik- og Miljøudvalgets møde for overfor udvalget, at redegøre for de tekniske begrænsninger og 
mulige alternative placeringer af mobilantennemasten.
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Punkt 117

Møde TMU d. 23-11-2000

Journalnr. BM-00.01A10 Sagsid: 15066 Sagsbehandler: AMJ/SEK Fmd. init.

Møder i Teknik- og Miljøudvalget i 2001

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Møder i Teknik- og Miljøudvalget har hidtil været afholdt den 4. torsdag i måneden i tidsrummet 
kl. 9.00-11.00. Undtaget har dog været juli måned som normalt er mødefri samt december måned 
hvor mødet har været afholdt den 3. torsdag i måneden.

Fællesforvaltningen den 14. november 2000
Udvalget bedes tage stilling til om møderne fortsat skal afholdes på dette tidspunkt.

Beslutning:

Jr. nr.: _
Besvaret:
Sagen til:
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Punkt 118

Møde TMU d. 23-11-2000

Journalnr. BM-09.19.01 Sagsid: 13883 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init.

Badevand 2000

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Frederiksborg Amt har den 6.11.2000 sendt resultatet af årets badevandsundersøgelser og forslag til 
prøveprogram for år 2001.

Amtet har bedt om kommunens kommentarer til badevandet inden den 15.11.2000 på 7 skemaer, og 
amtet skal indberette disse oplysninger til Miljøstyrelsen.

Der har i år 2000 været "tilfredsstillende badevandskvalitet’’ ved alle seks prøvestationer. Dog an
befales 20 prøvetagninger ved tre strande på grund af et par lidt høje resultater, nemlig Dalby 
Strand, Landerslev Strand og Tørslev Hage. Det almindelige antal prøver ved en strand er 10. I år 
2000 blev der taget 20 prøver ved Dalby og Landerslev Strand.

Teknisk afdeling har meddelt amtet:
• at vi er enige i det foreslåede prøveantal
• at der ikke har været badeforbud i kommunen i år 2000 (skema 2-4b)
• at kommunen ikke vil iværksætte nye foranstaltninger i år 2001 (skema 5a,5b og 6)
• at kommunen ikke forventer badeforbud i næste sæson (skema 7)
• at kommunen forventer, at badevandskvaliteten er tilfredsstillende også i næste sæson

Fra næste sæson er der truffet aftale med Steins Laboratorium om at udtage og analysere bade
vandsprøver.

Budget- og regnskabsafdelingen den 14. november 2000
Ingen bemærkninger

Fællesforvaltningen den 9.november 2000
Det indstilles, at resultatet og tilbagemeldingen tages til efterretning.

Beslutning:

<Jr. nr.;
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Punkt 119

Møde TMU d. 23-11-2000 

Journalnr. BM-07.00.00P15 Sagsid: 12629 Sagsbehandler: RIE/TF Fmd. init. 

Affaldsplan år 2001 - 2012

Økonomi:

Bilag:
* Affaldsplan for Jægerspris Kommune (udkast af 1.11.2000)
• Høringsnotat vedr. Affaldsplan for Jægerspris Kommune (1.11.2000)

Sagsfremstilling:

Høringsperiode

Forslaget til affaldsplan for Jægerspris Kommune 2001-2012 har været til offentlig høring i 
perioden 22. juni -  5. september 2000. Endvidere har der været afholdt et borgermøde om 
affaldsplanen på rådhuset den 28. august 2000.

Bemærkninger fra borgere
I løbet af høringsperioden indkom der tre skriftlige bemærkninger fra hhv. Borger-affaldsgruppen, 
Dansk Boligselskab og én privat borger. Herudover er der taget referat af debatten på borgermødet. 
Borgernes bemærkninger vedrører:
• Storskraldsordningen (meget debatteret)
• Papir- og papindsamling
• Dagrenovation
• Afregningdifferentiering
• Haveaffald
• Gebyrer
• Borgerinddragelse

Borgernes bemærkninger har primært betydning i forhold til implementering eller ændring af kon
krete ordninger. Da affaldsplanen imidlertid ikke behandler opgaverne og ordningerne på dette de- 
tallieringsniveau, giver bemærkningerne ikke umiddelbart anledning til ændringer i forslaget til af
faldsplanen. Bemærkningerne fra borgerne er - sammen med Teknisk afdelings og AFAVs kom
mentarer hertil - gengivet i vedlagte høringsnotat (s. 5-15).

Bemærkninger fra forvaltninger
Ud over borgerhenvendelserne er der kommet bemærkninger til affaldsplanen fra Frederiksborg 
Amt.
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Disse bemærkninger vedrører opgørelse af kapacitetsbehov for hhv. forbrænding og deponering. 
Bemærkningerne har givet anledning til et helt nyt afsnit i affaldsplanen (se ændring nr. 1 -  side 18
19 i høringsnotatet).

Endelig har Teknisk afdeling og AFAV to bemærkninger vedr. takster og opgavefordeling/ ressour
cer, som har givet anledning til ændringsforslag nr. 2 og 3 (side 20-23 i høringsnotatet).
Det ene er, at taksten for behandling af bioaffald forventes at stige fra 404 kr/ton (i år 2000) til 655 
kr/ton (i 2004). Den væsentligste grund er, at en større del af den årlige kapacitetsudgift, som kom
munerne betaler til AFAV, fremover skal dække en stigende kapacitetsudgift på de forbrændingsan
læg hvor AFAV får brændt den brandbare del af dagrenovationen. Til gengæld lægges en større del 
af udgiften til behandling af bioaffaldet over fra kapacitetsafgift til variabel takst.

Affaldsplanen har ikke direkte afledte økonomiske konsekvenser, men udbygningen af affaldsord
ningerne samt ændrede behandlingstakster vil med tiden medføre såvel øgede takster som ressour
ceanvendelse til udredningsprojekter. I affaldsplanen (stk 5.5) er der regnet med at Jægerspris 
Kommune i alt skal afsætte 0.57 mandår til dette udredningsarbejde. AFAV er projektansvarlig og 
regner med at ansætte en ekstra medarbejder i 2001-02, hvilket vil medføre en ekstra udgift på 5 kr 
pr. indbygger pr. år.

Fællesforvaltningen den 13.11.2000

Det indstilles at Teknik- og Miljøudvalget anbefaler Økonomiudvalg og Byråd , at godkende forsla
get til Affaldsplan for Jægerspris Kommune 2001-2012 med ovenstående ændringer.

Beslutning:

Jf. nr.: 
Besvaret; 
Saaen tu
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Punkt 120

Møde TMU d. 23-11-2000 

Journalnr. BM-07.01.05022 Sagsid: 14692 Sagsbehandler: EM/TF Fmd. init. 

Udbud af indsamling af storskrald

Økonomi:

Bilag:
* Referat fra Borgermødet om Affaldsplan og storskrald d. 28.8.2000
* Notat vedr. sammenligning af storskraldsordninger i AFAV m.fl. samt ruteindsamling
* Høringssvar fra Dansk Boligselskab i forbindelse med forslaget til Affaldsplanen

Sagsfremstilling:

På mødet i TMU den 14.august 2000 indstillede Fællesforvaltningen, at det af Teknisk afdeling ud
arbejdede forslag til fastlæggelse af rammer for udbud af storskraldsordning skulle gøres til gen
stand for en dialog med "Affaldsgruppen” og andre interesserede borgere i forbindelse med borger
mødet d. 28, august 2000.

Der var blandt de fremmødte til Borgermødet udbredt enighed om, at ruteindsamling foretrækkes 
fremfor en ringeordning, også selv om det skulle betyde begrænsninger i mængden af affald, der kan 
afleveres pr. gang, samt at affaldet kun indsamles 2 gange pr. år i stedet for 3.

Et høringssvar fra Dansk Boligselskab i forbindelse med borgernes høring af forslaget til Affalds
planen anmoder om, at de enkelte boligafdelinger selv skal kunne bestemme afhentningstidspunkter 
for storskraldet, samt at der som minimum indsamles 4 gange årligt.

Teknisk afdeling har på den baggrund, og i samråd med udvalgsformanden besluttet, at undersøge 
muligheden for at etablere en ruteindsamling. Teknisk afdeling har i den anledning haft kontakt med 
tre vognmænd, der foretager storskraldsindsamling, heriblandt Renovadan, som har foretaget ind
samlingen af storskraldet i Jægerpris Kommune indtil nu. Disse vognmænd har samstemmende ud
talt, at en ringeordning er dyrere end en ruteindsamling pr. afhentningssted samt at ruteindsamling 
for storskrald i Jægerspris ikke vil være dyrere end den nuværende ringeordning, hvis;

* der indsamles to gange om året i stedet for de nuværende tre gange
* der foretages en begrænsning af den mængde affald, der kan afleveres pr. husstand pr. gang
* visse uhensigtsmæssige affaldstyper ikke længere kan afleveres som storskrald
* kommunens informationsmateriale til borgerne bliver mere præcist mht. afhentningstidspunk

ter for de enkelte veje samt begrænsning af affaldstyper og mængder
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Herudover har Teknisk afdeling foretaget en undersøgelse af storskraldsindsamling i AFAV- 
kommunerne og i et par typiske sommerhuskommuner. I AFAV benytter to kommuner sig af rute
indsamling, nemlig Frederikssund og Ølstykke.

Frederikssund Kommune indsamler 4 gange om året og ordningen er væsentligt billigere end ringe- 
ordningen i Jægerpris.
Ølstykke Kommune indsamler storskrald 16 gange om året og den samlede udgift til denne ordning 
er derfor også væsentligt højere end i Jægerspris. I Ølstykke indsamles der tillige genanvendelige 
materialer såsom papir, pap, flasker og jern.

Slangenip Kommune har først i 2000 etableret en kommunal ringeordning for storskrald, og har 
således kun begrænsede erfaringer.

Frederiksværk Kommune har ikke etableret indsamling af storskrald.

Trundholm Kommune har etableret ruteindsamling 4 gange om året. Mængden af affald, der kan 
afleveres pr. gang pr. husstand er begrænset og det indsamlede storskrald sorteres kun i brænd- 
bart/ikke brændbart.

Teknisk afdeling har ikke været i stand til at finde en kommune, der yder en særlig service på stor
skraldsområdet overfor boligselskabernes generelle problemer med for lidt plads til opbevaring af 
storskrald. Derimod har nogle kommuner udtaget disse ejendomme af storskraldsordningen, eksem
pelvis Helsingør, hvor ejendomme og ejerforeninger med flere end seks boliger ikke automatisk er 
med i indsamlingsordningen.

Der er ikke blandt de undersøgte kommuner med ruteindsamlinger noget, der tyder på at ruteind
samling skulle være dyrere end en ringeordning.

Kommunens forslag til affaldsplan foreslår følgende begrænsninger i storskraldsordningen:
• at der maksimalt afhentes 8 enheder pr. bolig
• at ingen enhed undtaget møbler og hårde hvidevarer må veje mere end 15 kg.
• at ingen enheder bortset fra tæpper, hvidevarer og møbler må være over 1 meter på nogen led 
• at jord, sten og vinduesglas skal lægges i spande a 10 liter

Teknisk afdeling vurderer på baggrund af ovenstående, at 2 ruteindsamlinger pr. år med de be
grænsninger som er angivet i forslag til affaldsplanen, kan udføres for samme økonomi som den 
eksisterende ordning.

Fællesforvaltningen den 14.11.2000

Det indstilles, at der udbydes en ruteindsamling med afhentning to gange om året samt med de 
foreslåede begrænsninger.

Beslutir1*” "*
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Punkt 121

Møde TMU d. 23-11-2000

Journalnr. BM-13.03.10 Sagsid: 13153 Sagsbehandler: RIE/TF

Udvidelse af varmeforsyningsområdet i Gerlev

Fmd. init.

Økonomi:

Bilag:
Tegning over udvidelsen af fjernvarmeområdet.

Sagsfremstilling:

Byrådet besluttede på sit møde den 20. juni 2000, at udvide fjernvarmeområdet i Gerlev, med en del 
af matr. nr. 6j, samt 61.

Det betydet, at der jfr. tilslutningsbekendtgørelsens §16 samt energiministerens skrivelse af 6. maj 
1994 til samtlige kommuner, samtidig vedtages et forbud mod etablering af elvarme i området.

Tilslutningspligten til fjernvarmen vil som tidligere beskrevet have retsvirkning for alt nybyggeri, 
der på tidspunktet for udsendelse af påbudsskrivelse ikke har fået udstedt byggetilladelse.

Fritagelse for tilslutningspligt kan opnås ved ansøgning til byrådet, hvis der planlægges byg
get et lavenergihus.

På grundlag af Byrådets beslutning af 20. juni 2000 har der været udsendt høringsbreve til de berør
te parter. Der er ikke kommet indsigelser mod udvidelsen.

Fællesforvaltningen den 14. november 2000

Det indstilles til Teknik- og Miljøudvalget, at anbefale forslaget til endelig godkendelse i ØK og 
BY.

Beslutning:
/ \  M, r

0/< Cry SØ

Jr. nr.:
Besvaret:
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Punkt 122

Møde TMU d. 23-11-2000 

Journalnr, BM-01.03.03P25 Sagsid: 15019 Sagsbehandler: EM/TF Fmd. init.

Dispensation til udstykning af ny helårsparcel - matr.nr. 3n, Orebjergvej 3, 
Landerslev

Økonomi:

Bilag:
kortbilag

Sagsfremstilling:

Landinspektør Børge Hansen & Erik Jensen, Lundevej 44, 3600 Frederikssund fremsender ansøg
ning om udstykning af en ny parcel på ca. 900 m2.

Ejendommen er omfattet af lokalplan nr. 43.1 henhold til lokalplanens § 4 må yderligere udstykning 
i omr ådet kun finde sted i et område nord for Japanica ved Solhøjstræde.

Udstykningsmulighed er undersøgt med hensyn til vand og kloak. Vandledningen er beliggende 
langs grundens sydskel. Kloakledningen i Orebjergvej skal forlænges med ca. 30 m. En undersøgel
se af koteforhold er foretaget og grunden vil kunne afvandes med naturligt fald til eksisterende klo
aksystem, (bebyggelse uden kælder)

En besigtigelse er foretaget i hele lokalplanområdet og enkelte ejendomme, herunder matr.nr. 3 E og 
matr.nr. 1 D, Landerslev vil sandsynligvis ligeledes kunne udstykkes, da disse har et areal på h.h.v. 
1610 m2 og 2040 m2.

Med hensyn til lokalplanens bestemmelser om, at der kun kan udstykkes i det skraverede felt vurde
res det, at målet har været at sikre kærnen af Landerslev med landsbybebyggelse.
Det skønnes ikke at have været intentionen at fastholde den parcelhusmæssige del uændret. 
Dispensation for bestemmelserne i lokalplanen kræver gennemførelse af naboorientering.

Fællesforvaltningen den 13.11.2000

Under hensyntagen til den ringe mulighed for yderligere udstykning i området samt at ejendommen 
ligger udenfor landsbybebyggelsen, anbefales det at der meddeles dispensation for lokalplanens be
stemmelser.
Dispensationen gives dog på betingelse af, at der ikke indkommer indsigelser ved naboorienterin
gen. Sagen vil ved indsigelser blive forelagt udvalget til fornyet stillingtagen.
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Beslutning:

Jr. nr.:
Besvaret. —  ^
Sagen til:
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Punkt 123

Møde TMU d. 23-11-2000 

Journalnr. BM-02.00.07P25 Sagsid: 14872 Sagsbehandler: HEJ/TF Fmd. init. 

Indretning af restaurant i del af købmandsforretning i fritidsområde j
Økonomi:

Bilag:
Ansøgning og udtalelse fra grundejerforeningen Fjordvang er vedlagt sagen.
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Punkt 124

Møde TMU d. 23-11-2000 

Journalnr. BM-09.18.01P25 Sagsid; 14970 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init. 

Ponyer på Høgevænget 5, Kulhuse

Økonomi:

Bilag:
Kortbilag ligger i sagen.

Sagsfremstilling:

Ejerne af Høgevænget 5 har den 24.10.2000 bedt om at få en ansøgning om dispensation til at holde 
to shetlandsponyer behandlet af Teknik- og Miljøudvalget. Den oprindelige forespørgsel kom den 
1.10.2000, hvor der blevet er søgt om tilladelse til at have to shetlandsponyer opstaldet/på fold i 
vinterhalvåret fra 1.10. til 31.3. Hestene skulle gå på en sommerhusgrund, der ligger ved siden af 
det sommerhus, hvor familien bor.

Reglerne om ikke-erhvervsmæssigt dyrehold står i bekendtgørelse nr. 366 af 10. maj 1992. Iht. § 4 
må der ikke holdes svin, kvæg, geder, får eller heste i bl.a. sommerhusområder. Kommunen har 
dog mulighed for dispensation, ”særligt til ejendomme med bestående stalde, møddinger m.v. på 
vilkår om særlige krav til dyreholdet, til indretning af stalde o. lign. samt møddinger m.v. udover de 
i bekendtgørelsen omhandlede krav”. Andet dyrehold må holdes uden forudgående dispensation 
(typisk høns) -  men kommunen kan regulere, hvis det viser sig, at der er problemer. Der kan dog 
udover de landsdækkende regler være bestemmelser i deklarationer for området.

Teknisk afdeling besvarede den 13.10.2000 henvendelsen med at gøre rede for de generelle regler i 
miljøministeriets bekendtgørelse jfr. ovenstående, samtidig blev det oplyst, at der efter Teknisk af
delings bedømmelse ikke i dette tilfælde er særlige forhold, der taler for at fravige de almindelige 
regler. Det faktum, at der er tale om meget små heste, er ikke tilstrækkeligt til, at afdelingen vil 
anbefale dispensation. Høgevænget 5 er en sommerhusgrund, helt omgivet af sommerhuse.

I brevet af 24.10.2000 fastholdes ansøgningen, og ansøgerne pointerer, at ”da ansøgningen drejer sig 
om vinterhalvåret, kan der vel ikke være de store flue- og lugtgener. Der kan fremskaffes naboer
klæringer om nødvendigt, idet ingen naboer har indvendinger”.

Jægerspris Kommune har i de senere år haft flere ansøgninger om dispensation til at holde heste mv. 
Ofte er ansøgningerne kommet som forsøg på at lovliggøre et allerede etableret dyrehold. Sagerne 
har som regel drejet sig om lidt større ejendomme i sommerhusområde, nemlig de oprindelige land
brugsejendomme, hvis jord er udstykket til sommerhusene. Det kan være vanskelige afvejninger af 
hensyn til på den ene side mennesker, der ønsker at udnytte deres ejendom på en særlig måde og på
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den anden side til de sommerhusejere, som ønsker at nyde deres ophold i sommerhuset uden lugt- 
og fluegener.

Efter Teknisk afdelings bedømmelse bør der kun gives dispensation i helt særlige tilfælde, hvor det 
er velunderbygget, at der ikke vil opstå gener. Der bør ikke gives dispensation til helt almindelige 
sommerhuse.

Der er i den konkrete sag ikke indhentet udtalelser fra naboerne. Naboudtalelser kan være en hjælp 
for udvalget, men er ikke bindende. Udvalget kan ikke give dispensation uden at have udtalelser fra 
naboerne.

Fællesforvaltningen den O8.november 2000
Det indstilles til Teknik- og Miljøudvalget, at der gives afslag på ansøgning om dispensation til at 
holde heste på adressen Høgevænget 5.

Herudover indstilles det, at udvalget bemyndiger Teknisk Afdeling til at give afslag på ansøgninger 
om dyrehold iht. § 4 i bekendtgørelse om ikke-erhvervsmæssigt dyrehold i almindelige sommerhu
se.

Beslutning:

dr. nr.:__
Besvaret:
Sagen ti
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Punkt 125

Møde TMU d. 23-11-2000 

Journalnr. BM-09.11100 Sagsid: 13662 Sagsbehandler: MM/TF Fmd. init. 

Orienteringssager

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Love, Bekendtgørelser, vejledninger niv.
• Bekendtgørelse nr. 948 af 19. oktober 2000 om ikrafttræden af dele af lov om elforsyning.

Diverse orienteringer fra Amtet og andre kommuner,
• HUR fremsender medd. vedr. færdiggørelse af Regionplan 2001.
• HUR fremsender medd. vedr. Behovstilpasset kollektiv trafik i lansddistrikter.
• Teknik og Miljø udvalget i Amtet fremsender matr. vedrørende omfartsvej ved Gørløse, Tillæg 

nr. 2 til Regionplan97.
• Dagsorden til Udvalget for Teknik og Miljøs møde den 7. november 2000.
• Beslutninger fra Udvalget for Teknik og Miljøs møde den 7.november 2000.

Orientering fra diverse Fælleskommunale samarbejder,
• Aftalen mellem Jægerspris kommune og MoFa VS om sikkerhedsrådgivning.

Diverse rapporter.
• Årsberetning 1999 fra Danmarks og Grønlands Geologiske undersøgelse 

Diverse skrivelser og information.
• Jørgen Kisselhegn fremsender klage til Skon og Naturstyrelsen vedrørende verserende sag: Bre

dejerskab til, skader på og vedligehold af vandløb i Dalby Huse.
• Miljø og Energiministeriet medd. at de har modtaget kommunens ansøgning om støtte til projek

tet: Lavenergivinduer i Jægerspris Bibliotek.
• KL fremsender ski*, vedr. Koordinering af offentli og privat kloakrenovering.

Kurser og konferencer.
• KL fremsender indbydelse til drøftelse af støjkonsekvensområdernes betydning for byudviklin

gen.

Diverse tidsskrifter og lignende.
• By og Boligministeriet fremsender “den tilgængelige by”
• By og Boligministeriet fremsender pjece vedrørende Velfungerende boligområder
• Skov og Landskabsnyt nr. 3 oktober 2000
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• Landsplan/ry/ nr. 32 oktober 2000

Beslutning:


